



CAHRC-CCRHA

Canadian Agricultural Human Resource Council
Conseil canadien pour les ressources humaines
en agriculture

June 13, 2024 / le 13 juin 2024

[View this email in
your browser](#)

Media Release / Communiqué

[Le français suit](#)

For Immediate Release

June 13, 2024

Funding Announcement: CAHRC and AAFC Join Forces to Empower Women in Canadian Agriculture

Ottawa, ON. The Canadian Agricultural Human Resource Council (CAHRC) will receive up to \$178,341 in funding over two years from Agriculture and Agri-Food Canada (AAFC) to advance the National Women in Agriculture and Agri-Food Network Project. The funding is provided through the AgriDiversity program, an initiative under the Sustainable Canadian Agricultural Partnership. This exciting project is poised to drive significant progress in supporting and promoting women's leadership in the Canadian agricultural sector.

The project, titled "National Women in Agriculture and Agri-Food Network," aims to foster the advancement of women in Canadian agriculture through research, collaboration, and knowledge mobilization. The overarching goal is to ensure that women hold at least 30% of industry leadership positions by 2030.

The project includes four key initiatives:

- Working collaboratively with women in regional and provincial agriculture organizations to develop a comprehensive Action Plan, creating mission, vision, and values statements to guide the National Women in Agriculture and Agri-Food Network, establishing an interim organizational governance structure and validating it with stakeholders;
- Supporting community-led regional events in Canada designed to develop women in agriculture, including technical sessions and networking events;
- Measuring progress of women in agriculture in Canada since CAHRC's foundational Supporting the Advancement of Women in Agriculture report released in 2015, and;
- Mobilizing knowledge and information about where progress has been made and where there are opportunities to ensure women continue to move forward in the industry.

This funding reflects a shared commitment between CAHRC and AAFC to promote gender equity, diversity, and inclusion within the agricultural sector. By leveraging their combined expertise and resources, the organizations aim to create a more inclusive and thriving industry that values and empowers women leaders.

"There has been significant work done by grassroots, volunteer Women in Ag organizations across Canada. This funding provides an opportunity to support their desire to explore a national network to support these initiatives. The funding also provides an opportunity to go back to foundational research conducted by CAHRC ten years ago to measure progress made over that period," stated Jennifer Wright. The support of community-led, women in agriculture events is exciting as it provides local, accessible opportunities for women to connect with each other, develop skills and contacts close to home."

"When we were farming, my wife Frances was my partner in every way and we raised our three daughters to know that there was no limit to what they could do – on or off the farm," said the Honourable Lawrence MacAulay, Minister of Agriculture and Agri-Food. "Women are leading right across the agricultural sector and projects like one will help build on and share the diverse knowledge and experiences of women in agriculture, making the sector stronger and even more prosperous."

The funding from AAFC to CAHRC is not only a testament to their shared vision but also a

demonstration of their proactive approach to addressing critical challenges and driving positive change within the agricultural sector.

About CAHRC: The Canadian Agricultural Human Resource Council (CAHRC) is a national, not-for-profit organization focused on addressing human resource challenges facing the agricultural sector. CAHRC works collaboratively with industry stakeholders to develop solutions that support a skilled, diverse, and sustainable agricultural workforce.

About Agriculture and Agri-Food Canada: Agriculture and Agri-Food Canada (AAFC) is a federal department responsible for policies, programs, and research initiatives that support the Canadian agriculture and agri-food sector. AAFC's mandate includes promoting innovation, sustainability, and competitiveness within the industry.

-30-

For more information contact:

Mélanie Fraxedas, Marketing and Communications Specialist

E: mfraxedas@cahrc-ccrha.ca

T: 647-338-1503

Pour publication immédiate

Le 13 juin, 2024

Annnonce de financement : Le CCRHA et AAC unissent leurs forces afin de renforcer l'autonomie des femmes dans l'agriculture canadienne

Ottawa (Ontario). Le Conseil canadien pour les ressources humaines en agriculture (CCRHA) recevra d'Agriculture et Agroalimentaire Canada (AAC) un financement pouvant atteindre 178 341 \$ sur deux ans afin de faire progresser le projet du Réseau national des femmes en agriculture et en agroalimentaire. Ce financement est accordé dans le cadre du programme AgriDiversité, une initiative mise sur pied en vertu du Partenariat canadien pour une agriculture durable. Ce projet passionnant devrait permettre de réaliser d'importants progrès dans le soutien et la promotion du leadership des femmes au sein du secteur agricole canadien.

Le projet, appelé « Réseau national des femmes en agriculture et en agroalimentaire », vise à favoriser l'avancement des femmes dans l'agriculture canadienne par la recherche, la collaboration et la mobilisation des connaissances. L'objectif global est de faire en sorte que les femmes occupent au moins 30 % des postes de direction dans l'industrie d'ici 2030.

Le projet comprend quatre initiatives clés :

- Travailler en collaboration avec les femmes des organisations agricoles régionales et provinciales à l'élaboration d'un plan d'action exhaustif, créer des énoncés de mission, de vision et de valeurs afin de guider le Réseau national des femmes en agriculture et en agroalimentaire, établir une structure de gouvernance organisationnelle provisoire et la valider auprès des parties prenantes;
- Soutenir les activités régionales menées par les collectivités au Canada et conçues pour le développement des femmes en agriculture, y compris les séances techniques et les activités de réseautage;
- Mesurer les progrès des femmes en agriculture au Canada depuis la publication, en 2015, du rapport fondamental du CCRHA intitulé Appuyer l'avancement des femmes en agriculture;
- Mobiliser les connaissances et l'information sur les progrès réalisés et les possibilités qui s'offrent aux femmes dans la poursuite de leur progression au sein de l'industrie.

Ce financement témoigne de l'engagement commun du CCRHA et d'AAC à promouvoir l'équité entre les sexes, la diversité et l'inclusion au sein du secteur agricole. En tirant parti de leur expertise et de leurs ressources combinées, les organisations visent à renforcer l'inclusivité et

la prospérité d'un secteur agricole qui valorise les femmes leaders et leur donne les moyens d'agir.

« Des organismes locaux et bénévoles de femmes en agriculture de partout au Canada ont fait un travail considérable. Ce financement est l'occasion d'appuyer leur désir d'explorer un réseau national afin d'appuyer ces initiatives. Il est également l'occasion de revenir à la recherche fondamentale menée par le CCRHA il y a dix ans afin de mesurer les progrès réalisés au cours de cette période, a déclaré Jennifer Wright. Le soutien apporté par des activités communautaires dirigées par des femmes dans le secteur agricole est emballant, car il leur fournit des occasions accessibles à l'échelon local de se faire des réseaux, d'acquérir des compétences et d'établir des contacts près de chez elles. »

« Lorsque nous étions agriculteurs, ma femme Frances était ma partenaire dans tous les domaines, et nous avons élevé nos trois filles en leur faisant comprendre qu'il n'y avait aucune limite à ce qu'elles pouvaient faire, à la ferme ou ailleurs », a déclaré l'honorable Lawrence MacAulay, ministre de l'Agriculture et de l'Agroalimentaire. « Les femmes jouent un rôle de premier plan dans l'ensemble du secteur agricole, et des projets comme celui-ci contribueront à la mise en valeur et au partage des diverses connaissances et expériences des femmes en agriculture, ce qui renforcera le secteur et en accroîtra la prospérité. »

Le financement d'AAC octroyé au CCRHA témoigne non seulement de leur vision commune, mais aussi de leur approche proactive pour relever les défis critiques et favoriser un changement positif au sein du secteur agricole.

À propos du CCRHA : Le Conseil canadien pour les ressources humaines en agriculture (CCRHA) est un organisme national sans but lucratif qui se consacre à la résolution des problèmes de ressources humaines avec lesquels est aux prises le secteur agricole. Il travaille en collaboration avec les intervenants de l'industrie à l'élaboration de solutions qui appuient une main-d'œuvre agricole qualifiée, diversifiée et durable.

À propos d'Agriculture et Agroalimentaire Canada : Agriculture et Agroalimentaire Canada (AAC) est un ministère fédéral responsable des politiques, des programmes et des initiatives

de recherche qui appuient le secteur canadien de l'agriculture et de l'agroalimentaire. Le mandat d'AAC comprend la promotion de l'innovation, de la durabilité et de la compétitivité au sein de l'industrie.

- 30 -

Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec :

Mélanie Fraxedas, spécialiste du marketing et des communications

Courriel : mfraxedas@cahrc-ccrha.ca

Tél. : 647-338-1503

Stay in Touch with CAHRC / Restez en contact avec le CCRHA

